
Referat  
til FRISKVIND møde den 11. september 2023 kl. 19.00 hos Dorthe 
Afbud: Christian og Alfred 
 

1. Opfølgning fra sidste møde: Brødvarmer til salgsvogn – Mark køber en brødrister 
(pris:2000kr op til 3000kr) 
 

2. Opfølgning fra sidste møde: Status på udlån og samarbejde med Hancock? Udsættes til 
Alfred er med. Vi snakker desuden om telt næste gang – men vi skal se behovet for telt før 
investering. Højmark har og Ølstrup har. 

 
3.  14750 kr i hus fra Delepuljen i Nordea-Fonden. FLOT. Musikanlæg købes. Princip: Vi støtter 

lokalt, hvis udstyret i orden. Vi ser på Elektronikhuset i Ringkøbing og Tistrup Radio og TV. 
Mark går videre med sagen. 

 
4. Evaluering Cykeltur: 50 deltagere i alt fra især Velling, men også fra Lem og Dejbjerg deltog 

cyklister, også lidt fra øvrige områder. Ganske fin succes. Vogn sat op til te/kaffe og 
småkage. Toiletvogn opsat 3 skyl og 1½ kg i tank. Men afviklet med god succes. Aftentur 
passer godt (her ramte man både Velling og Rabjerg cykelaften). Måske skal det køres to til 
tre gange; i forår, sommer, efterår. Husk på at udgangspunktet er at møde hinanden i 
sognene. Beslutning: Vi skal afsted i foråret 2024. Cykelklubben i Lem (Team Teo) 
overdrages opgaven – Alfred og Torben snakker med dem om opgaven. Forslag: Forskudt 
starttidspunkt. Friskvind støtter op om cykelklubbens idéer. 
 

5. Julehygge på Bundsbæk – orientering fra jule-gruppen: Dorthe, Tove, Mark, Anette. 
Julehygge 2.december kl. 11.00-16.00. Konceptet stort set som sidste år. Der tages kontakt 
til foreningerne angående input. Personlig kontakt fra Friskvind. Anette laver et 
standardbrev til foreningerne. Alle fra sidste år spørges først; herefter øvrige. Anette sender 
info til Friskvindgruppen senere i denne uge. Mad: Her skal vi undgå overkøb. Aftale med 
Dejbjerglund om æbleskiver og pølser. Depot på DE, som kan ”spæde til”. Kaffe også DE-
mulighed. Soundbox lånes af Dejbjerglund. Kjeld undersøger jagt i denne weekend 
(Dejbjerg Syd og Dejbjerg Nord). Sponsorer inviteres til arrangementet som tak. 
 

6. Kommunikationsevent den 21.9.23. Indbydelser sendt ud, men ingen tilmeldte pt. Anette 
tvivler på opbakning. Søndag den 17.september er sidste tilmeldingsfrist. Ved få 
tilmeldinger aflyser vi. Alle sogne bør være repræsenteret sådan en aften. 
Sogneforeningerne kunne være en start, Så idrætsforeningerne, osv. Hvordan bryder vi isen 
til samarbejde. Det er VIGTIGT at samarbejdet opstår. Hvordan får Friskvind foreningerne i 
spil? 
 

7. Forslag om at lave en foreningsliste. Samles og revideres en gang om året. Foreningsliste 
med kontaktoplysninger. Hvert sogn laver en liste inden næste møde: Kjeld Dejbjerg – Mark 
Stauning – Jeppe Højmark – Andreas Velling – Alfred Lem. Deadline den 9.oktober. 
Foreningsnavn, formand, mail, tlf. KC laver en Exell-liste ud fra Dorthes skabelon. 
 



8. Generalforsamling onsdag den 25.oktober kl. 19.00 på Dejbjerglund Efterskole. Vi mødes 
til aftensmad i udvalget hos Kjeld kl. 17.30 (afbud fra Andreas). Er der fundet ny kandidat i 
Dejbjerg – ikke nu, men det kommer. Kjeld bestiller aftensmad og aftenskaffe. Carsten fra 
FrivilligVest kommer med et oplæg på max 20 min. Tom spørges som dirigent. Vigtigt at 
prikke vores lokale aktører på skuldrene. Anette lægger indkaldelsen ud digitalt senest den 
24.september. Anette laver beretning. Rullende mødested Dorthe. Kjeld idræt. Torben 
cykeltur. Mark kommunikation. Event, julemarked og gåture Tove. 
 

9. Regnskab 2022/23. (1/7 2022 til 30/6 2023). Fremlagt ved Dorthe. Se bilag som udsendes. 
Vi har 5000 kr til at stå vedr. §18 til sociale aktiviteter ved Kommunen. Måske forældet. 
Dorthe henvender sig til Kommunen, om vi f.eks. kan lave et tilflytterarrangement i foråret 
2024. Der er brug for sådan et arrangement. ”Regnskab” for det rullende mødested: ca. 
12.000 kr til årlige faste udgifter. 
 

10. Sponsorpladser. Dorthe sender ny opkrævning ud til sponsorerne her i september. Vi 
holder fast i nuværende priser i 2023/24. 
 

11. Orientering fra Landdistriktsmøde, hvor Mark, Alfred og Anette deltog. 50-60 deltagere 
samt 2-3 politikere fra hele RKSK. Interessant møde. Emnerne var bla.: Energi, samkørsel, 
frivillighed, bosættelse, ”integrering af nye danskere”, tinyhouses som bosætning i 
Stadil/Vedersø (bofællesskaber), udvikling af småsamfund. En positiv oplevelse at være 
med til mødet. 
 

12. Nyt fra sognene. I Dejbjerg er ”Syng, spis og snak” en succes. Desuden er sogneforeningen 
ved at lave en sogne-pr-film. Vi har et fællesmøde i forsommeren i præstegården, hvor 
Dejbjergs foreninger mødes på tværs, og her aftales/koordineres arrangementer. Strå på 
Møllen i Bundsbæk som et frivilligt tiltag. Højmark har ikke det store. I Velling udgives 
Velling Sognebog, bind 3 (de sidste 50års erindringer). Der var 120 personer til 
udgivelsesarrangementet. Skolen holder cykelsponsorløb i næste uge. Lokalråd skal 
konstitueres. Stauning tænker 4 ting: Flymuseet er tildelt 1 mill. pr. år i 7 år fra 
statsbudgettet til drift. (Idé Friskvindsarr. på flyvepladsen). Stauning Brugs film om status 
(går ud med et lille underskud). Stauning Skole har 60 års jubilæum på torsdag i denne uge. 
Legeplads i problemer pga. firmakonkurs, men det går. Lem var ikke til stede. 
 

13. Næste møde. 25.oktober kl. 17.30 hos Kjeld – der er en bid aftensmad. 
 

14. Eventuelt. Generalforsamlingsforberedelser i de næste 14 dage. 
 
 
Referent: Kjeld L Christiansen 


